
Zápis ze schůze výboru pobočného spolku ČIS při Národním archivu 

dne 24. listopadu 2022 

 
Přítomni: Helena Klímová, Zdeněk Kravar, Lucie Křížová, Lenka Matušíková, Roman Straka, 
za revizní komisi Libuše Holakovská 
 
Schůzi zahájila ve 13.00 hodin L. Matušíková přivítáním všech přítomných. 
 
1. Zhodnocení exkurze do slovenských archivů 

Exkurze spolku na Slovensko, která proběhla v závěru září a na počátku října letošního roku, 
byla všeobecně hodnocena všemi účastníky velmi kladně. V průběhu exkurze se podařilo 
navštívit tři slovenské archivy. Ivo Durec byl slovenskými kolegy požádán, aby napsal o 
exkurzi zprávu pro slovenský archivní časopis, což již učinil. 
 
2. Příprava 19. celostátní archivní konference 

Pobočný spolek ČIS se bude podílet na organizaci archivní konference, která proběhne od 16. 
do 18. května 2023 v Pardubicích. Společně se zástupci výboru České archivní společností již 
proběhla jednání o možnostech využití prostor univerzity v Pardubicích. Podporu konferenci 
přislíbil hejtman Pardubického kraje, s primátorem města budou ještě jednat kolegové z ČAS. 
V současnosti jsou v jednání ubytovací možnosti pro účastníky konference, takže by bylo 
vhodné zjistit u ředitelů oblastních archivů přibližný počet delegátů. Neplánuje se společný 
oběd, pouze společenský večer pro všechny. Předpokládá se, že archivy budou za své 
pracovníky platit konferenční poplatek hromadně, stejně jako za ubytování. Na konferenci bude 
jednání probíhat v historické sekci, která bude věnována historii cen potravin. Dále se 
předpokládají odborné sekce, jejichž přesná náplň dosud nebyla specifikována. 
ČIS bude organizačně zajišťovat ubytování a občerstvení o přestávkách. 
 
3. Archivní exkurze 2023 

Vzhledem k termínu konání celostátní konference byl termín archivní exkurze posunut až na 
závěr měsíce května 2023. Cílem exkurze by měla být Bretaň. Vzhledem k delší trase by 
exkurze zabrala asi jeden pracovní týden a dva víkendy. Předpokládá se rovněž vyšší finanční 
náročnost s ohledem na nárůst cen především pohonných hmot a ubytování. Předběžně by se 
mohla cestou tam uskutečnit zastávka s noclehem v Tübingenu. Jako zajímavý bod programu 
byl navržen klášter Saint Michel. 
 
4. Seminář konzervátorů 

R. Straka informoval o semináři konzervátorů a restaurátorů, který se uskuteční v Broumově 
ve dnech 25. až 27. dubna 2023. Za spolek se bude na finanční přípravě semináře podílet R. 
Straka. 
 
5. Výroční schůze 

Výroční schůze bude volební až v roce 2024, proto bude mít ta v roce 2023 obvyklý program, 
jehož těžištěm bude zhodnocení činnosti za uplynulý rok a plán aktivit na rok stávající. Byl 
navržen termín konání výroční schůze na čtvrtek 23. března, patrně na tradičním místě, a to 
v malém sále Národního archivu na Chodovci. Proběhla diskuze o odborné přednášce, která 
vždy předchází jednání výroční schůze. Navržena byla přednáška o Archivu židovského muzea. 
L. Matušíková požádá o vystoupení dr. Tomáše Krákoru, pracovníka archivu. Další variantou 
by byla návštěva v Ústředním archivu geodézie a kartografie. V takovém případě by se výroční 
schůze konala v Salesiánském středisku v Praze-Kobylisích.  



Další řádná schůze výboru v roce 2023 by se mohla konat na podzim mimo Prahu. Členové 
výboru se shodli na dvou návrzích, že by schůze proběhla v Brně nebo v Opavě. 
 
6. Finance 

R. Straka informoval o finanční situaci spolku. Byly uhrazeny roční poplatky za využívání 
internetových stránek, které byly o něco vyšší, než se předpokládalo, a to díky vyššímu objemu 
dat za fotografie, které jsou na webu spolku prezentovány. Byl vyúčtován workshop 
v Horšovském Týně a rovněž již byla zčásti vyrovnána exkurze na Slovensko, částečně 
v eurech. Ke konci října 2022 byl stav účtu spolku přibližně 380 000 Kč. Od 1. ledna 2023 bude 
mít spolek automaticky zřízenu datovou schránku. Internetové bankovnictví, na které spolek 
přešel v letošním roce, již dobře funguje. 
 
Příští schůze výboru by se měla konat na počátku února 2023 v Praze. 
 
Zapsal: Zdeněk Kravar 


